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Algemene Beschouwingen 2022

Voorzitter, aanwezigen, en de mensen die deze vergadering via de livestream volgen,

Zoals u bent gewend van de VVD houden we het weer kort en krachtig.

Geen “troonrede” of borstklopperij, want wij zitten hier niet voor onszelf. De huidige coalitie 
laat nu al zien waar het om draait: niet om eigenbelang, zelfprofilering en moties voor de 
bühne maar om het over de verschillen heenstappen om zich samen in te zetten voor de 
belangen van Valkenburg aan de Geul! 
Voor de inwoners, verenigingen en ondernemers in onze prachtige gemeente. Om onze 
bezoekers daarbij ook niet te vergeten. 
Realistisch en betaalbaar is onze insteek. Niet enkel kritiek spuien maar ook denken in 
oplossingen. Zoals Loa-Tse het zo mooi zegt: “Het is verstandiger een kaars aan te steken, 
dan te klagen over de duisternis”.

Maar we maken ons wel zorgen. Over de verharding en het individualisme in onze 
samenleving. Over het gebrek aan vertrouwen, het wantrouwen naar anderen. Het 
vingerwijzen naar Den Haag. Dat er in deze onzekere tijden mensen liever in een groep zijn 
met andere denkbeelden dan de eigen, dan dat ze alleen zijn. Dat je tolerant moet zijn naar 
mensen die zelf intolerant zijn. 

In tijden van onzekerheid wil men een voorspelbare overzichtelijke wereld, en we zijn van 
mening dat met deze begroting daar een begin mee wordt gemaakt.

Tot zover onze inleiding. Nu naar de begroting zelf, we nemen daarin ook meteen het 
agendapunt over de verordeningen mee.

Voor ons ligt de ontwerpbegroting 2023 en meerjarenraming 2024 tm 2026.
De eerste begroting in de nieuwe coalitieperiode. Het coalitieakkoord “Valkenburg aan de 
Geul veert op” staat aan de basis voor de beleidskeuzes in 2023.

We zullen de onderwerpen punt voor punt kort bespreken, dan is het ook voor iedereen te 
volgen. 

We hebben een aantal technische vragen gesteld en onze dank aan college en ambtenaren 
voor de duidelijke beantwoording. 
Op eventuele nadere vragen komen we in deze eerste termijn terug. 

De punten die we niet noemen, daar zijn we het dus mee eens.

Algemeen
De begroting raakt ons allemaal. De gevolgen van de pandemie, de watersnood, de oorlog in 
de Oekraïne, de energie- en woningcrisis, die maken het leven er niet makkelijker op.
Dit is helaas de realiteit van vandaag de dag en zorgt voor beperking van de koopkracht van 
onze inwoners en ondernemers. Concreet betekent dat gewoon dat je minder geld overhoudt 
in je portemonnee en mensen moeilijker kunnen rondkomen. Hierop kom ik later nog terug.



2

Met betrekking tot de beantwoording van onze technische vragen hebben we één opmerking 
en één verdiepende vraag:
Opmerking: bij de vragen 13 en 14 worden wij aangemerkt als VSP. Wij zijn echter nog 
steeds de VVD en blijven dat ook.

De inhoudelijke vraag hebben wij al aan de wethouder gestuurd, we zijn benieuwd naar het 
antwoord. Ik zal die hier niet gaan voorlezen, want het is een nogal technisch verhaal.
(Vraag, met dank aan onze steunfractieleden die financieel zeer goed onderlegd zijn: Het 
antwoord op onze vraag over het eigen vermogen is voor ons niet duidelijk.
Op pagina 98 staat een weergave van het geprognotiseerde resultaat over de jaren 2023 tot 
en met 2026, dit is inclusief de toevoegingen en onttrekkingen aan de reserves en is over 
alle jaren ruim positief. Afgezien van specifieke raadsbesluiten met betrekking tot de 
uiteindelijke resultaatbestemming, zou dit voor de prognose voor de ontwikkeling van het 
Eigen Vermogen betekenen dat het Eigen Vermogen over de jaren 2023 tot en met 2026 
volgens de tabel op pagina 98 zou toenemen met een bedrag van € 5,6 mln. 
Niet duidelijk is waarom bij de balans-prognose op pagina 65 het geprognotiseerde Eigen 
Vermogen ultimo 2026 licht daalt ten opzichte van het Eigen Vermogen ultimo 2023 terwijl er 
sprake is over de jaren 2023 tot en met 2026 van een positief resultaat van € 5,6 mln., 
inclusief toevoeging en onttrekking aan de reserves.
De gegeven uitleg van het College namelijk  “Omdat ook alle reserveringen (binnen de 
algemene dekkingsreserve en andere bestemmingsreserves) in de ramingen als onttrekking 
zijn verwerkt heeft dit daling van het geprognotiseerde eigen vermogen tot gevolg”, begrijpt 
onze fractie niet, omdat in de meerjarenraming op pagina 98 deze onttrekkingen toch ook 
zijn verwerkt? Graag uitleg van de wethouder.)

Programma Economie en Toerisme

Visie Vrijetijdseconomie
Compliment aan de wethouder dat hij dit actief aanpakt. 
Kan hij ons al meenemen in zijn plannen? Welke zijn dat? 

Toeristenbelasting
Tijdens de begrotingsvergadering in 2021 heeft de Valkenburgse VVD er een principieel punt 
van gemaakt dat wij tegen de verhoging van de toeristenbelasting 2023 waren. 
We zijn dan ook blij dat naar ons verzet is geluisterd en in 2023 de toeristenbelasting op 
hetzelfde niveau blijft en er geen sprake is van verhoging.
Vraag aan de wethouder:
Heeft u contact gehad met KHN Valkenburg over het niet verhogen van de toeristenbelasting 
2023 en de eventuele plannen daarna? Hoe zit het met de indexering? Hebben hotels die 
arbeidsmigranten huisvesten ook een verplichting om toeristenbelasting af te dragen?

Wij pleiten ervoor om deze middelen ten gunste te laten komen van het toerisme, denk 
bijvoorbeeld aan het uitvoeringsprogramma Visie Vrijetijds Economie en het daarop 
volgende Kunst en Cultuurbeleid.

Kan de wethouder ons al een tipje van de sluier oplichten over zijn plannen voor het Kunst 
en Cultuurbeleid? Zijn er ook initiatieven voor jongeren? Welke? 

Met betrekking tot het Logies en Accommodatiebeleid zouden wij graag van de wethouder 
willen weten wanneer dit te verwachten is.
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Als VVD zijn we van mening dat er gezocht moet worden naar een eerlijk speelveld 
gebaseerd op rechtvaardigheid tussen enerzijds hotels die arbeidsmigranten huisvesten en 
de groeiende Air B&B’s en anderzijds de hotels en logiesverstrekkende bedrijven en 
campings die wél aan de regels dienen te voldoen. 

Graag horen we van de wethouder of hij hier ideeën over heeft. Wat is nu precies de regeling 
voor Air B&B’s in Valkenburg aan de Geul?

Programma Verkeer, Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening

Neerhem en Pastoor Sartonstraat
De VVD is van mening dat vooral de aanpak van de Neerhem heel erg lang op zich laat 
wachten. De bewoners en ondernemers van de Neerhem zijn al sinds 1996 bezig om de 
snelheid aan te pakken. We hebben er alle begrip voor, dat de nieuwe inrichting van deze 
weg ook te maken heeft met de te plannen rioleringswerkzaamheden en duidelijk is dat in 
2023 concrete voorstellen naar de raad komen. Het heeft lang genoeg geduurd en we gaan 
er van uit dat het nu ook daadwerkelijk wordt aangepakt na al die jaren. 
Want “als woelig water tot rust komt, wordt het langzaam helder. Als iets traag in beweging 
komt, komt het wel tot leven. * 
Toch willen wij nogmaals de onveilige situatie op de Neerhem onder de aandacht brengen 
van de wethouder. Van de actiegroep hebben wij gehoord dat het snelheidsbord weliswaar is 
opgehangen, maar dat dit op de verkeerde plek hangt. Ook hebben de bewoners last van het 
landbouwverkeer dat langs dendert, waardoor het serviesgoed op hun tafel eveneens mee 
dendert. 
Wethouder, kunt u toezeggen hier snel actie op te ondernemen?

Eerder hebben wij ook de Pastoor Sartonstraat onder de aandacht gebracht.
Wanneer in 2023 komt hier een raadsvoorstel over?

Als het gaat over verkeersveiligheid willen wij naast de Neerhem, de Rijksweg Vilt, de 
Sibberweg, de Beekstraat en de doorgaande weg Broekhem, ook de Emmaberg en de Sint 
Gerlachstraat onder de aandacht van het college brengen. Onlangs hebben wij zelf de 
situatie ter plekke besproken met de bewoners en hun zorgen brengen wij graag op u over. 
Er wordt gewoon veel te hard gereden. Op de Emmaberg waren wij zelfs getuige van een 
bijna-ongeluk.
Wethouder, kunt u ook met deze bewoners in gesprek over oplossingen? Zo ja, welke 
(tijdelijke) maatregelen kunt u treffen om verkeers-vertragende maatregelen in te zetten?

Bij onze wekelijkse wandeling door de gemeente schrokken we van de staat van onderhoud 
van zowel de vijver Halderpark als het Geulstrand.
Wethouder, wanneer wordt dit aangepakt zodat dit weer aantrekkelijk is voor inwoners en 
bezoekers?

Vorig jaar is een tijdelijke loopbrug geplaatst in het Odapark.
Hoe lang kan deze nog blijven liggen? Zijn er mogelijkheden voor een definitieve loopbrug?

We hebben dit jaar met onze steunfractie ook een bezoek gebracht aan onze mooie parel, 
het unieke Openluchttheater waarbij we met eigen ogen hebben kunnen zien hoe 
noodzakelijk een opwaardering is. In 2023 wordt dit dan ook uitgevoerd.

Verder zijn we blij dat het permanente openbare toilet op het Walramplein eindelijk is 
gerealiseerd.
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Wonen en bouwen

De Valkenburgse VVD is de aanjager geweest van betaalbare woningen voor starters en 
nestverlaters in onze samenleving. Dit is een must! Of het nu gaat om flexwoningen, tiny 
houses, koop- of sociale huurwoningen. 
Maar ook niet-vitale hotels moeten we de mogelijkheid bieden voor een andere bestemming, 
zoals studio’s voor studenten. In onze regio is een schrijnend tekort aan studentenwoningen. 
Dit is ook van grote economische invloed. Het aantrekken en behouden van jongeren heeft 
grote invloed op het invullen en creëren van werkgelegenheid, het in stand houden van 
sociale maatschappelijke voorzieningen zoals verenigingen en hun locaties etc. etc.

Wethouder, welke instrumenten denkt u momenteel strategisch in te zetten om betaalbare 
woningen te realiseren voor deze doelgroep?
 
Wie herinnert zich nog de eerder door de VVD ingediende motie om een onderzoek te 
starten naar alternatieve bestemmingen van het terrein De Valkenier? Die motie werd 
verworpen. Nog geen twee jaar later ligt de situatie er anders bij en wordt er gekeken naar 
wat er met dit terrein mogelijk is.
Zo zie je maar weer, besturen is vooruitzien!

In de klankbordgroep uitvoering lokale woonvisie worden vaak updates gegeven over 
woningbouwprojecten. Toch willen wij de wethouder hier ook een vraag over stellen:
hoeveel (flex)woningen hoopt hij te (laten) realiseren in het komende jaar?

Projectbudget opstellen parkeerbeleidsplan
De VVD is blij dat de evaluatie parkeren op de agenda staat. Want wat hebben we ervoor 
gevochten om de mensen in de appartementencomplexen hun bewonersvergunning te 
kunnen laten behouden.

We zien echter in de verordening nog steeds staan dat de tweede 
bewonersparkeervergunning voor de Nieuweweg tot en met huisnummer 100 € 25,-- kost en 
vanaf nummer 102 € 75,--. De VVD kaart dit sinds 2013 al aan, het is gewoon niet uit te 
leggen waar dat verschil in zit. De weg wordt wel aangeduid als “Nieuweweg Ventweg”, maar 
dit is niet juist, er staan 189 huizen in deze straat en die hebben allemaal als 
adresaanduiding “Nieuweweg”.
Kan de wethouder toezeggen om bovenstaand mee te nemen in de parkeerevaluatie en 
eventueel recht te trekken? Met dien verstande dat onze insteek is dat iedereen aan de 
Nieuweweg voor de tweede bewonersvergunning € 25,-- gaat betalen, en natuurlijk niet 
iedereen € 75,--.
Zo niet, dan overwegen wij de verordening te amenderen.  

Programma Sport, Cultuur en Recreatie

Bijdrageregeling sportterreinen
We zijn blij dat we nu een daadkrachtig college hebben dat zélf in gesprek gaat met de 
verenigingen in plaats van dat over te laten aan een ambtenaar. Dit onderstreept de 
betrokkenheid van de wethouder met de uitdagingen waar de verenigingen voor staan. Niet 
alles op de lange baan schuiven maar daadwerkelijk in actie komen.
Zoals onze coalitiegenoten hebben aangekondigd zal de VVD samen met hen een motie (1) 
indienen om een knoop door te hakken met betrekking tot de verdeling van deze bijdrage.

Verder zal namens de coalitie een motie (2) ingediend worden om de subsidieverordening 
aan te passen.
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Nog een paar vragen aan de wethouder:
In een RIB hebben wij gelezen dat er nog steeds geen vooruitgang is betreffende de 
locatiekeuze SV Geuldal. Heeft u een tijdsindicatie wanneer er helderheid gaat komen voor 
deze vereniging? 
In hoeverre gaat de bijdrageregeling gelden voor een fusie-vereniging uit twee gemeenten?

Bloemenproject
Een fleurig project vanuit de ondernemers zelf. Ooit mee opgestart door onze eigen 
wethouder Jan Vermeer. Hoewel de opvolgster hier de noodzaak niet van zag zijn we blij dat 
er daarna weer een VVD-er als wethouder ETR terugkwam en het bloemenproject weer kon 
bloeien als voorheen. We zijn het er dan ook volledig mee eens dat dit project gecontinueerd 
wordt. Onze hoop is dat dit project groter zal worden en dat over de hele gemeente 
ondernemers hieraan zullen willen meewerken zodat Valkenburg aan de Geul weer in volle 
bloei staat.
Want ook een dikke boom begon ooit als een teer twijgje*.

Jongeren en Cultuur

Nieuwe initiatieven economie, kunst en cultuur
De VVD wil van deze gelegenheid gebruik maken om een dikke pluim uit te delen aan iedere 
ondernemer die zich na de corona en de watersnood heeft herpakt. Hoe moeilijk en soms 
uitzichtloos de situatie ook leek. Wij hopen dat het bezoek van onze Minister-President en de 
acties die daaruit volgen zowel voor de ondernemers als de inwoners een verbeterende, 
helpende hand kan bieden. Als lokale VVD zullen wij in ieder geval onze partij-contacten 
daarvoor blijven inzetten.

Met betrekking tot de (trage) invulling van het terrein ParCourse een vraag voor de 
wethouder: wat is de stand van zaken?

Wij hopen dat de Plenkerstraat gauw kan worden aangepakt als toeristische ader naar het 
centrum toe. Is hier al zicht op?

Verder zijn we blij dat Kerststad Valkenburg dit jaar weer door kan gaan. We hebben 
begrepen dat de contracten in 2023 aflopen.
Wethouder heeft u al zicht op de toekomst? Wat gaat er gebeuren?

Programma Sociaal Domein

Als VVD vinden wij het versterkingsplan sociaal domein een goede stap. Echter gelet op de 
energiecrisis die verregaande gevolgen heeft voor het huishoudboekje mag dit naar onze 
mening nagenoeg geen impact hebben op de sociaal maatschappelijke deelname van 
inwoners.

Het versterkingsplan SD en het verduurzamen van woningen zijn oplossingen voor de 
langere termijn. Nu is ook daadkracht nodig op korte termijn. En dat doen we als volgt:

Zoals eerder aangegeven hebben de mensen in onze mooie gemeente de afgelopen twee 
jaar veel voor de kiezen gehad. Als VVD hebben wij ons ingezet om de financiële gevolgen 
voor de inwoners, verenigingen en ondernemers te verlichten, denk maar eens aan onze 
moties voor het kwijtschelden van de lokale lasten en de motie armoedebeleid scenario 4. 
En onze meest recente motie over het gratis fruit en ontbijt op de scholen.
Gelet op de landelijke ontwikkelingen over het schoolontbijt wachten we vol spanning op de 
reactie van de wethouder en hopen we dat dit in een eerstvolgende commissie hier meer 
nieuws over te melden is.
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Na alle ellende komt daar ook nog eens de energiecrisis overheen. Ik zou hier nog op 
terugkomen.
Mijn voorgangers hebben het al aangekaart, we dienen raadsbreed een motie (3) in om per 
direct een noodfonds op te richten voor inwoners, verenigingen, maatschappelijke 
instellingen en het midden- en kleinbedrijf, die acuut in de problemen komen door de 
stijgende (energie)lasten, waar ook inwoners die niet of onvoldoende in aanmerking komen 
voor reeds bestaande regelingen een beroep op kunnen doen. 
Wij hopen dat dit de pijn een beetje verzacht voor degenen die het echt niet meer kunnen 
betalen en buiten alle regelingen vallen.

U heeft het mij al horen zeggen, we hebben zorgen over de verharding in onze 
maatschappij. 
Als gemeente Valkenburg aan de Geul willen wij opkomen tegen eenzaamheid en sociaal 
isolement en mensen motiveren om in beweging te komen en daardoor gezonder te leven. 
Een hond is een gezelschapsdier dat het gevoel van eenzaamheid en sociaal isolement kan 
wegnemen en kan helpen bij vitaliteit, verwerking en/of mobiliteit. Vorig jaar hebben wij het 
college meegegeven te denken over afschaffing van de hondenbelasting maar gebleken is 
dat een definitieve afschaffing van de hondenbelasting (thans) nog niet mogelijk is. Om 
bovenstaande toch in gang te zetten en onze inwoners in deze financieel moeilijke tijden een 
klein steuntje in de rug te geven dienen wij als VVD samen met onze coalitiepartners VSP en 
AB een motie (4) in om de belasting voor de eerste hond op nul te stellen. Naar onze 
mening is het financieel aspect onderhevig aan de gronden in de motie.

Afsluitend wil ik namens de Valkenburgse VVD een compliment geven aan het college en de 
ambtenaren dat zij wederom een sluitende begroting hebben kunnen realiseren. 
Een volgende stap naar rechtvaardigheid en eerlijkheid, waarbij we hopen dat de mensen in 
onze gemeente dit ervaren als een verbetering in vertrouwen tussen burger en politiek. 
Een stap die het huidige college heeft gezet.

Wij hebben alle vertrouwen in de toekomst, want ook een tocht van 1000 mijl begint met een 
eerste stap*.  

Valkenburg aan de Geul, een gemeente waarin het goed wonen, leven en recreëren is, en 
mensen die het zelf niet kunnen geholpen worden.

Een dankwoord aan alle inwoners, vrijwilligers, ondernemers, maatschappelijke organisaties 
en verenigingen van onze gemeente. 

Want jullie zijn Valkenburg aan de Geul!

Tot zover in eerste termijn.

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------

* = citaat Loa-Tse
motie (1) = bijdrageregeling
motie (2) = wijziging subsidieverordening
motie (3) = noodfonds
motie (4) = hondenbelasting


